
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 grudnia 2021 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

Radni spóźnieni: Szerlowski Mateusz, Beata Sowińska 

Radny nieobecny: Olech Marcin 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1–2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:08 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przystąpił do omawiania projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na 

rok 2021”. 

2) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na 

rok 2022”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że zmiana ta podyktowana jest 

koniecznością przeznaczenia niewykorzystanych środków finansowych na realizację innych działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska. Środki przesunięto zgodnie z załącznikiem do uchwały.  

O godzinie 11:11 na posiedzenie dołączył radny Mateusz Szerlowski. O godzinie 11:13 na posiedzenie 

dołączyła radna Beata Sowińska. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski omówił program profilaktyki na 2022 rok. 

Radny Marian Batóg zadał pytanie czy środki w wysokości 10 tys. zł przeznaczane na profilaktykę 

narkomanii są wystarczające? 



Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że taka kwota zawsze była 

zabezpieczana na profilaktykę. Środki pozwalają na prowadzenie profilaktyki w szkołach i sołectwach, 

gdzie są organizowane akcje. Każda kwota, niezależnie od wielkości, będzie niewystarczająca. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

Do projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 

2022” nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono głosowanie. 

Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 5 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVIII/277/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że zmiana podyktowana jest otrzymaniem 

z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku uchwały stwierdzającej nieistotne naruszenie prawa, 

podlegającego na nieprecyzyjnym określeniu stawki podatku od nieruchomości, tj. od budowli. 

Paragraf 1 pkt 3 otrzymuje nowe brzmienie: od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie 

art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3–7 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. 

z 2019 r. poz. 1170, z 2021 r. poz. 401, 1558, M. P. z 2021 r. poz. 724). 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 



Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że zmianie ulegają zapisy statutowe 

Młodzieżowej Rady Gminy Dębnica Kaszubska w zakresie ustalenia nowych okręgów wyborczych 

(Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki w Dębnicy Kaszubskiej okręg wyborczy nr 1, Szkoła 

Podstawowa im. Adama Mickiewicza – okręg wyborczy nr 2; Szkoła Podstawowa im. Leśników 

Polskich okręg wyborczy nr 3; Społeczna Szkoła im. Jana Pawła II w Niepoględziu okręg nr 4 oraz 

Urząd Gminy Dębnica Kaszubska okręg wyborczy nr 5 dla mieszkańców gminy do ukończenia 18 roku 

życia, będących uczniami szkół zlokalizowanych poza terenem gminy Dębnica Kaszubska oraz dla 

uczniów szkół ponadpodstawowych). Zmieniona została również liczba mandatów przypadająca na 

poszczególne okręgi: Okręg Wyborczy nr 1 – 4, Okręg Wyborczy nr 2 – 2, Okręg Wyborczy nr 3 – 2, 

Okręg Wyborczy nr 4 – 2, Okręg Wyborczy nr 5 – 5. Zgodnie z nowymi przepisami ustawy 

o samorządzie gminnym, uregulowaniu podlegać również musiała kwestia zwrotu kosztów delegacji 

Radnego Młodzieżowej Rady Gminy Dębnica Kaszubska oraz sposób delegowania na wydarzenia 

związane ze sprawami dotyczącymi młodzieży. Wprowadzono także zapisy dotyczące opiekuna Rady, 

którą zgodnie ze znowelizowanymi przepisami musi wybrać Rada Gminy Dębnica Kaszubska 

z kandydatów wskazanych przez Młodzieżową Radę. 

Radny Bartłomiej Tutak zgłosił poprawkę do zapisów statutu. W rozdziale 3 „Zasady i tryb wyboru 

Rady” w § 6 pkt 1 należy wykreślić słowa „i w dniu wyborów nie ukończyła 18 roku życia”, a także 

w § 6 pkt 3 wykreślić słowa „oraz nie toczy się wobec niej żadne postępowanie karne ani w sprawie 

dla nieletnich.” Ewentualnie dodać treść zapisu o wydanym wyroku karnym. Nie można ograniczać 

możliwości bycia radnym młodzieżowej rady gminy. Osoby uczęszczające do szkół 

ponadgimnazjalnych, czy techników mają więcej niż 18 lat. Nie można im ograniczać możliwości 

kandydowania. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że założeniem młodzieżowej Rady Gminy jest, 

że jej członkami będzie młodzież uczęszczająca do szkoły. Osoba, która ukończyła 18 lat jest 

pełnoletnia i może kandydować do rady gminy. Radny, który ukończył 18 rok życia podczas trwania 

kadencji, pozostaje radnym do końca kadencji. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że bywa tak, że osoby w wieku 50 lat zapisują 

się do szkół ponadgimnazjalnych. To wpisuje się w stwierdzenie radnego. 

Radny Bartłomiej Tutak wycofał wniosek nr 1.  

Głosowanie w sprawie wniosku nr 2.  

ZA: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, PRZECIW: 1 

Podczas głosowania nieobecny był radny Krzysztof Badowski oraz radny Roman Cech. 

 

 

 



Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. Opinie poszczególnych 

komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 5 0 0 

5) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że zgodnie z art. 6r ust. 2da pkt 1 ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada może podjąć decyzję o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w przypadku gdy środki pozyskane z opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Taką uchwałę trzeba będzie podejmować co 

roku.  

Radny Piotr Paczesny zapytał czy kwota ta jest zabezpieczona w budżecie? 

Wójt Gminy Iwona Warkocka odpowiedziała, że tak. Decyzje w tym zakresie były już podejmowane 

przez radnych. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że w ubiegłym roku, podczas dyskusji 

o wyższych stawkach za gospodarowanie odpadami, były sygnały, że kwota ta będzie 

niewystarczająca. Nie zdecydowano się na większe podwyżki. Koszt odbioru niektórych frakcji został 

podniesiony. Dodatkowo co roku o kilkanaście procent zwiększa się ilość oddawanych śmieci. 

Planowane jest przekazanie zadania do realizacji przez miasto Słupsk, gdyż to nie transport odpadów, 

a samo ich zagospodarowanie stale rośnie i generuje największe koszty. Opłaty za transport nie są 

płacone na podstawie przejechanych kilometrów, tylko zabranego tonażu. 

Radny Krzysztof Badowski zaproponował utworzenie małej sortowni śmieci przy Punkcie Selektywnej 

Zbiórki Odpadków Komunalnych, tak aby np. szkło można było oddawać bezpośrednio do huty szkła, 

a papier do skupów makulatury. Być może takie rozwiązanie pozwoliłoby na zmniejszenie kosztów. 

Poprosił o przekazanie zestawienia odpadów do radnych. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że koszty utworzenia i utrzymania takiej 

sortowni byłyby zbyt wysokie i nie przyniosłoby to pożądanych oszczędności. Zestawienie kosztów 

funkcjonowania systemu za cały rok, powinno być dostępne w styczniu bądź w lutym. 

O godzinie 13:17 radny Mateusz Kołacki opuścił posiedzenie. 

Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. Opinie poszczególnych 

komisji w sprawie projektu uchwały: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

6) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

7) Projekt oświadczenia w sprawie zajęcia stanowiska do pisma z dnia 29 listopada 2021 r. 

o sygnaturze 4069–0.Pa.17.2021 otrzymanego od Prokuratora Rejonowego w Słupsku. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że Prokurator Rejonowy ze Słupska przesłał 

pismo, w którym wzywa do zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

1m2 pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. Prokurator chce, aby rada 

zmieniła uchwałę i uregulowała kwestie, które są już uregulowane w ustawie. Byłoby to powielenie 

zapisów ustawy, co jest niezgodne z przepisami zasad techniki prawodawczej. W związku z tym 

propozycja jest taka, aby zmienić uchwałę i doprecyzować odpłatność za zajęcie pasa drogi na czas 

krótszy niż rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że oświadczenie zawiera podpis 

radcy prawnego. Odpowiedzi należy oddzielić na tej sesji, na kolejnej zostanie zmieniona uchwała. 

Do projektu oświadczenia nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu oświadczenia: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 5 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 4 0 1 

Ad. 3 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska zapytała o możliwość wprowadzenia dodatkowej 

uchwały na sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Przedstawiono propozycję wprowadzenia zmiany 

stawki z 25 zł za pierwszą osobę na 27 zł oraz z 17,50 zł za każda kolejną osobę na 19 zł. 

Radni wyrazili chęć dyskusji na sesji o nowych stawkach za gospodarowanie odpadami. 



Wiceprzewodniczący Rady W. Leśniewski poruszył temat sytuacji mieszkaniowej jednego 

z mieszkańców naszej gminy. 

(Z uwagi na ochronę danych osobowych część protokoły nie została opublikowana w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Treść protokołu dostępna jest w dokumentacji z posiedzenia.). 

Ad. 4 

O godzinie 14:48 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


